
Zápis z jednání pracovní skupiny KPSS – Rodina, děti, mládež 

 

Datum konání:  9. 10. 2023 

Místo konání:  ÚMČ Praha 10, Vršovická 1429/68, Radniční salonek 

 

Přítomni: viz prezenční listina k nahlédnutí u koordinátorky KPSS 

 

Za MČ Praha 10 přítomni: 

 

MgA. David Kašpar, místostarosta 

Mgr. Veronika Žolčáková, předsedkyně výboru sociálního a zdravotního 

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Pavel Petřík, vedoucí odboru sociálního, odbor sociální 

Lucie Tiefenbach, vedoucí referátu sociální práce, odbor sociální 

Anna Chochulová, vedoucí oddělení sociálně právní ochrany dětí 

Marcela Šarlota Tuliová, pracovnice sociálního poradenského centra 

Marija Skyba, koordinátorka integrace cizinců, místní Agendy 21 a Programu Zdravé město, odd. 
strategického rozvoje a participace 

 

  

Mgr. Martina Macurová, metodička KPSS, Centrum pro komunitní práci střední Čechy 

 

Jednání řídila:  

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Koordinátorka přivítala všechny přítomné a na úvod představila pracovnici Sociálního poradenského 
centra paní Šarlotu Tuliovou. 

Sociální poradenské centrum – návštěvníci úřadu jsou navigováni v rámci ÚMČ, jsou jim poskytovány 
informace, kam se obrátit v sociální oblasti a také jim je doporučena vhodná organizace, na místě jsou 
k dispozici letáky, brožury apod. Již byly vytvořeny např. seznamy společností zajišťujících rozvážku 
obědů pro seniory. 

Následně koordinátorka přítomné požádala o představení se tzv. kolečko a ty, kteří mají nový projekt 
či volnou kapacitu, aby to uvedli. 

Zástupkyně za organizaci Magdala uvedla, že mají volnou kapacitu. 



Nově se do komunitního plánování zapojila Art Depo - Výtvarné kroužky pro děti, kteří by chtěli 
umožnit, aby kroužky mohly navštěvovat i děti, jejichž rodinám to finanční situace neumožňuje. 

Lata – pro nové zájemce o službu mají pořadník. Dále mají nově projekt Rodinné konference. 

Beztíže – nyní hodně spolupracují s ukrajinskou mládeží. 

Zástupkyně organizace Jablíčkov informovala, že se zapojili do projektu UNICEF. A také o tom, že o 
kroužky pro děti ZTP je velký zájem. 

Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního ještě upřesnila k Sociálnímu poradenskému centru – 
nejedná se o sociální poradenství, jde spíše o navigaci a informace. Řeší se zde sociální a rodinná 
témata. Bude se vést evidence osob a data. Cílem je naše služby stále zlepšovat, jedná se o výjimečný 
projekt. V nejbližší době proběhne propagace v měsíčníku. Budou se zapisovat nejčastější dotazy, které 
pak budou i s odpověďmi k dispozici. 

Místostarosta konstatoval, že to nejdůležitější k Sociálnímu poradenskému centru již bylo řečeno. A 
informoval přítomné o úspěchu, kterým je Koncepce rodinné politiky. Jsou v ní pevně ukotvena 
témata, momentálně se čeká na grafickou úpravu. Poté bude všem k dispozici. 

Koordinátorka informovala o plánovaných akcích: 

- 20. 11. 2023 od 17 hod. se uskuteční Poděkování dobrovolníkům za jejich činnost v sociální 
oblasti. Akce proběhne jako tradičně v KD Barikádníků. 

Koordinátorka vše poslala mailem a prosí o nahlášení počtu dobrovolníků, kteří se akce zúčastní do 10. 
11.2023. Je důležité vzhledem k počtu dárků a občerstvení. 

- 5. 12. 2023 od 10 hod. se bude konat Společné jednání pracovních skupin. Toto jednání již 
proběhne v nových prostorách, a to na adrese Vinohradská 3218/169 v zasedacím sále. 
Pozvánka opět bude zaslána mailem. Setkání tentokrát proběhne formou kulatých stolů. 

Metodička KPSS informovala, že se chystá příprava analýz, se kterými lze pracovat např. finanční 
analýza respektive analýza finančních toků, která již byla zadána ke zpracování. 

Budou využity údaje z demografie, a to tak, aby se týkala naší oblasti např. sčítání lidu a jak lze využít 
např. s ohledem na příspěvek na péči. 

Dále je třeba stále myslet, jak podchytit témata, která se nám dlouhodobě nedaří řešit, a to např. 
pečující osoby – chceme cílené analýzy – jen Prahu 10. 

Nemá smysl mapovat služby poskytované na Praze 10, protože Praha je v tomto specifická. Je tedy 
třeba vybrat konkrétní oblast. 

Pokud by měl někdo podněty, tak ať je zašle koordinátorce. 

Další inovace se bude týkat Katalogu sociálních a návazných služeb poskytovaných občanům MČ Praha 
10. V současné době katalog obsahuje 13 situací. Cílem by mělo být vejít se pod deset situací. Některé 
se „vejdou“ pod jiné. 

Místostarosta tuto změnu vítá. Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního upozornila, že úřad 
připravuje vizuální identitu, a že toto je dobrá příležitost ke změně. Vizuální identita se bude týkat i 
webu městské části. 

Koordinátorka přítomné upozornila, že od 16. 10. do 31. 10. 2023 se podávají žádosti do datačního 
řízení. V případě dotazů doporučila kontaktovat paní Strachotovou tel. 267 093 380. 

V této souvislosti místostarosta přítomné informoval o zvyšování nájmu nebytových prostor, a to z 200 
Kč za m2 na rok na 500 Kč, proto organizacím doporučil toto navýšení zakomponovat do žádostí o 



dotace. Toto navýšení se nemusí týkat všech, omluvil se, že toto nebylo dostatečně komunikováno. U 
víceletých dotací je toto navýšení možno řešit doplatkem. 

 

 

Diskuze a další příspěvky 

Zástupkyně Klubu K2 uvedla, že se účastnila semináře k dotacím, který organizovalo OKP a bohužel jim 
na otázky, jak toto v dotacích řešit technicky nevěděli. Dle místostarosty by měl být pokyn do 
16. 10. 2023 a chtěl, aby toto bylo uvedeno v zápisu. 

Vedoucí odboru sociálního informoval o stěhování úřadu. Vedení se bude stěhovat 24. 10. – 26. 10. 
2023. Odbor sociální se bude stěhovat 23. 11. 2023, Koordinátorka doplnila, že se od 1. 11. 2023 
mění sídlo úřadu na Vinohradskou 3218/169, Praha 10. 

Zástupkyně Klubu K2 poděkovala městské části Praha 10. Informovala o projektu pro ukrajinské děti, 
kde vedou turistický kroužek pro děti ve věku 7- 12 let. V současné době mají volná 2 až 3 místa. 
Dále se jim podařilo rozšířit dětské skupiny o 72 dětí. 

Dále informovala, že MHMP hodlá snížit granty na podporu rodiny cca o polovinu. Mají ještě 
proběhnout jednání, kde budou v tomto směru intervenovat. 

Ve věci zvýhodněného nájmu od městské části upozornila, že ne vždy smlouvy a návazné dokumenty 
jsou ve prospěch nájemců, ale spíše v jejich neprospěch např. platí za kultivaci prostoru, kdy 
polep oken je v zájmu obce. 

Vedoucí odboru sociálního doporučil připomínky sepsat a doručit na OBN. 

Art Depo chtějí účastníkům nabídnout kreativní odpočinek, zviditelnit kulturu, dbát o sebe rozvoj, 
abstraktní myšlení. Zatím k nim dochází jen děti platící, ale rádi by tuto možnost nabídli za nižší 
cenu i rodinám, které si to nemohou z finančních důvodů dovolit. Hledají možnosti, jak toho 
dosáhnout. 

Zástupkyně organizace Člověk v tísni uvedla, že je snaha zachovat podporu sociálního bydlení 
v současné podobě. Na MHMP došlo k nastavení nových pravidel a panují obavy, aby nedošlo ke 
zhoršení. 

Koordinátorka upozornila, že by bylo potřeba, aby byla možnost zabydlování osob v bytech, které již 
byly přiděleny historicky, kdy v počátku potřeba nebyla a nyní vznikla. A městská část by k tomu 
poskytla např. dobrozdání. 

Místostarosta navrhnul setkání se zabydlovacími organizacemi, kde by toto mohlo být jedním 
podnětem. 

Zástupkyně organizace Jablíčkov vznesla dotaz ke Koncepci rodinné politiky, kde je uvedeno, že bude 
zřízeno nové Komunitní/rodinné centrum. 

Místostarosta uvedl, že se nemusí jednat o stavbu tzv. na zelené louce. Zatím k tomu ještě není záměr 
a je toto zatím spíše k diskuzi. 

Koordinátorka KPSS na závěr poděkovala všem organizacím za účast. 

 

Zapsala: 
Lucie Tiefenbach 



 


